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8. évfolyam 2001. július(különszám)

KÜLÖNSZÁM

Pilisborosjenö Község Onkormányzat
Képviselö-testületének

10/2001. mi. 9. /számú

RENDELETE

a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 8/1999. /

V. 27. / és az azt módosító 8/2000. /X. 10.,, valamint

7/2001. /IV.5., számú hetyi rendeletek módosításáról

Pilisborosjenö Község Onkormányzat Képviselő-testülete
az Alkotmány 44/A. § /2/ bekezdése, a helyi önkormány-
zatokról szóló, többször módosított 19990. évi LXV. Tör-

vény 16. §. /l/ bekezdése, 18 § /l/ bekezdése alapján, va-
lamint a nemzeti és etnikai kisebbségjogairól szóló 1993.

évi LXXVII. törvény 27. § /l/ bekezdése és az Otv. 102/B.

§ és 102/C § alapján szervezeti és működési rendjére vo-
natkozó helyi rendeletét az alábbiak szerint módosi'tja:

/1/ A települési képviselök munkájukat tiszteletdíj megál-
lapítása mellett látják el, juttatásaikat külön rendelet sza-

bályozza.

/2/ A tiszteletdíj határozott vagy határozatlan időre attól a

képviselőtől részben vagy teljes egészében megvonható,
aki magatartásával, ténykedésével jelentös vagy ismétlődö
érdeksérelmet okoz az önkormányzatnak és az érdeksére-

lem beálltát a képviselő-testület megállapította. Ebben a

kérdésben a képviselö-testület határozattal, egyszerű szó-

többséggel határoz.

2.§

A Szervezeti és Működési Szabályzat 23. §-a az alábbiak-

ban módosul:

A rendelet 2001 július 9. -én lép hatályba, kihirdetéséröl a

Szervezeti és Müködési Szabályzatban foglaltak alapján a

jegyzö gondoskodik.

Szegedi Róberl

polgármester

Dr. Hegedűsné Schmidt Agnes

jegyzö

LOMTALANÍTÁS
A RuinpoId-Bicske Kft. értesíti
Pilisborösjenő község lakosságát,
hogy lomtalanítási akciót szervez.

Az akció időpontja:
2001. szeptember 13., csütörtök.

A szelektív gyűjtés irányelveit
figyelembe véve kütön gyűjtjük pld. a
fémet, a fa alapanyagú, gumi alap-
anyagú és a visszamaradó hiilladékot.
Osszegyűjtjük és elszállítjuk a háztar-
tásokban a nonncil életvilel \'elejáró-
jaként keletkezett háztartási tomokat.
hulladékokat.

Ezen akció keretében nem szál-

lítjuk- el az autóroncsokat, autóalkat-
részeket és veszélyes hulladékokat,
valamint vállalkozási tevékenységből
származó hulladékokat.

Autóroncs elszállítását csak

külön díjazás ellenében vállalunk,
melynek összege 3000,- Ft/db és a
szálli'táskor fizetendö.

Veszélyes hulladék gyűjtését
és elszállítását csak egy késöbben
meghirdetett idöpontra szerv'ezzük,
ezért a mostani lomtalanitáskor nem

szállítjuk el az alábbi anyagokat:
- száraz elemeket, akkumulátort, fes-
tékes dobozokat, maradék festéket.
növénvvédö szereket, stb.

Megkérjük a T. lakosságot,
hogy a lomokat a járat érkezése elött
rakják ki, mert az utólag kihelyezett
lom elszállítása bonyodalmat okoz.

Amennyiben a lakosság által
kirakott, lomtalanításból származó

hulladékot a mennyisége miatt nem
tudjuk az adon napon elszállítani, úgy
azt a következő napon szállítjuk el.

A reggel 7. 00 óra uíán kirakotl lo-
mok nem keriilnek elsiállitásra !

.4 szeptemheri száinhan emlckezletjiik
keclves olvusóinkal u lonitulunilúsi
ukcióra'. ( A Szerk.)



PILISBOROSJENO ONKORMÁNYZAT RÖVID- ÉS KÖZÉPTÁVÚ TERVEI ÉS
AKTUALIS FEJLESZTÉSI TEVÉKENYSÉGE

MARTON FERENC KÉPVISELÖ AKNAMUNKÁJA

K Jr

1. BEVEZETÉS

Ezt a megoldást találtuk a legmegfele-
löbbnek, hogy jelen kiadvánnyal fordul-
junk a község lakóihoz Pilisborosjenő
község választott önkormányzata képvi-
selőiként, a képviselök többségének
egyeténését is megszerezve. (A késöbbi-
ekben érthetö lesz, hogy miért hangsú-
lyozzuk e helyen: jelen kiadványt a há-
rom aláiró jegyzi, nem tárgyalták ezt az
anyagot a bizottságok. Allításaiért az alá-
i'rók vállalják a felelösséget!)

Az önkormányzati koncepció átfogó is-
mertetését megkísérelte a polgármester,
az alpolgármester több különböző módon.
(Fórum, falugyülés, közmeghallgatás,
Hírmondó-cikkek, stb. ) Sajnos nem sike-
rült eljuttatni a lakosság egészéhez. 30-50
érdeklödő vesz részt valamennyi alkal-
mon, ahol a koncepciót, vagy annak aktu-
átis - már tervvé vált - részét megismer-
hetik.

A Községvédö Egyesület és a NeMO
egyesület elnöksége néhány valódi infor-
máció társaságában számtalan csúsztatás-
sal és valótlansággal röplapozta tele a
községet az elmúlt egy év folyamán. Ezen
"információk" egy része me^jelent a köz-
ségben, mint "köztudomású", igaznak
hitt, men csak szük körben cáfolt infor-
máció. Nem a "200 millió Ft hitelt vesz-

nek fet, men kudarcba fulladt a papi föl-
dek értékesítése, 5 telket adtak el és an-
nak az árát már elköltötték" típusú hazug-
ságokra, vagy a -veszélyben a falu, lesza-
kadt a mennyezet az óvodában, eldugult
az iskola csatomája"... típusú blödlikre
gon-dolunk. Néhány olyan információval
szolgálunk ebben a kiadványban, ami az
álhírek igazi indítékait fogja megmutatni.

Jelen kiadvány másik célja, hogy - most
csak két témára és fél évre koncentrálva -
bemutassa a községnek^MARTON FE-
RENC - KÉPVISELÖ folyamatos ~ akna-
munkaját, kárt okozó TENYKEDÉSÉT.
Az önkormányzati törvény nem ad lehe-
tőséget a képviselö visszahivására, le-
mondani nem fog, a cikluson belül köz-
ügyektöl eltiltó, jogerös ítélet nem vár-
ható, így a testületnek végig együtt kell
dolgoznia Marton Ferenc képviselövel. A
választások óta, melyen jelöltene magát,
de nem választotta mcg a község polgár-
mesternek, folyamatosan - és fáradhatat-
lanul - a község önkormányzatának lejá-
ratásán dol.í^o/ik minden létezö fciettes.

megyei es országos tiivatalnál, minisz-
lenumnál. Ext nrór meyszoktuk. Most

azonban bebizonyosodon, hogy nem éri
be ennyivel. Konkrét, anyagi károkozás-
sal teszi lehetet enné a müködést. a vafialt
feladatok teljesítését.

' Ebben a félévben azon dolgozott a Kép-
viselő, hogy megvonják a községtöl a
szennyvíz tisztító bővítesre 2000 évben"
elnyert állam^^cjeftamogatást 70 m1l1fó
Ft) és hogy az iskolabővítésre elnyert
céltámogatás tartalmába ne kerülhes-
sen be az iskola-udvari pataklefedés
(2,5 milliő Ft önkormányzati többlet-
kiadás).

Ezeken kivül is folytaton akciókat, me-
lyek célja bírságoltatás, elmarasztaltatás,
vagy egyszeróen befeketítés, de nem vár-
hatjuk a Tisztelt Olvasótól, hogy ezeket
mind ánekintse. Ezzel a több. mint 70
millió Ft-os direkt-károkozással Marton
képviselő egy koncepciót is felbon'tana,
amit gondos munkával rövid, közép és
hosszabb-távra is tervezett az önkormány-
zat. A közvetett kár többszöröse a 70 mil-
liónak, ahogy ezt az alábbiakban láthatja
majd a Tisztelt Olvasó.

Ismerjék meg a Képviselö ténykedését. s
ítéljék meg, hogy ilyen magatartás a saját
községe eilen származhat e egészséges lé-
lektöl?

2. AZ ÖNKORMÁNYZAT
BERUHAZAS-ELÖKÉSZÍ-
TÉSI MUNKÁJA

1998-ban Megvalósíthatósági Tanul-
mány készült, hogy pályázni lehessen
az állami céltámogatást a 300 m-7na-
pos szennyvíztisztító bövitésére. A
Pályázatot 1999-ben elutasitották,
2000-ben ismét benyújtotta az önkor-
mányzat a tavaszi negyedévben. Már
nagyon sürgetö volt a fejlesztés a
csatoma-bekötések számának növe-
kedése, az óracsúcs jellegű terhelés-
jelentkezés, a gyakori bírságolások,
stb. miatt. A céltámogatást 300-ról
600 m /nap kapacitásra bővítés nyer-
te el, biológiai elvű, (eleveniszapos,
teljesoxidációs, stb. ) technológiával,
hogy az alapüzem és a bövités együt-
tmüködö, bövitett, egyetlen üzem-
ként működhessen a jövöben.

Az iskolabövités (1999. május) enge-
délyezeil terve és a Megvalósitható-
ságí Taiuilinány (1999. szept. ) alap-
ján a Területfejlesztósi Tanács által I.

ütemként elfogadott (1999. dec. ) bö-
vitésre is pályázta az önkormányzat
az állami céltámogatást 2000-ben.
Erre az "életveszélvessé vált. lebon-

tott iskolaépületek pótlása" tartaiom-
mal külön meghirdetett - és csak erre
feihasználható - keretböl nyílt lehe-
töség. Nem is iehetett volna az isko-
labővítés egész tanalmát - étterem,
tornaterem, szakelöadók, stb. - egy
ütemben ebböl a keretből pályázni,
men ilyen célú helyiségekre nem volt
igényelhetö a támogatás. Másfelöl a
pályázat benyújtásakor még a finan-
szirozási modellek vizsgálat alatt vol-
tak. Csak annyi volt bizonyos, hogy a
fedezet a papi földek, de a Község-
védö egyesületi akciók mian még hó-
napokkal késöbb sem volt végleges
döntés a papi földek értékesítésének
választott módjáról. Felelőtlenség lett
volna a teljes bövítés önrészét -
akkor - felvállalni a mintegy 30 mil-
lió Ft helyett, amennyi az un. I. ütem
önrész igénye, s ami bármelyik verzi-
óban biztositható. Elöfeltétel volt vi-
szont az életveszélyessé nyilvánítás,
a bontási engedély, majd a tényleges
lebontás. Minden feltétel teljesült, az
önkormányzat elnyerte a céltámoga-
tást az iskolabövités I ütemre.

Mindkét támogatás 50%-os. tehát feladat-
kéntjelentkezik, hogy a becsült fejlesztési
költségek 50%-át önrészként hónapokon
belül elö kell teremteni. 1 éven beiül a
céltámogatás felhasználást mes. keli
kezdeni, különben clveszik. Egyébként is
sürgös mindkét fejlesztés.

3. PÉNZÜGYI FORRÁS-
TEREMTÉS

Vizsgált (és 2000-ben, az akkori körüimé-
nyek ismeretében ) elvetett változatok:

Kötvénykibocsátás: önkormányzati
kötvénykibocsátással a szükséges
forrás kb. 20%-át lehetett volna - ak-
kori számítás szerint - elöteremteni.
idöigényes, PR igényes folyamatban.
Ez kevés, és lassú. Visszafizetési fe-
dezete csak a papi földek késöbbi ér-
tékesitése lehetett volna.

llilelfelvéte]: ennek tedezete is csak
a papi földek. mint onkormánvzati
ingatlan ertékesitesc lehetett voliia.
A/ iskolaépites iieni termelö beni-
liá/.;is, nincs jövedeltnc. A szcnn\-

viztisztitónál csak további csatorna-

díj-emelés termelhetné ki a hitel
visszafízetését. A dij tovább nem
emelhetö. igy is az elviselhetöség
határán magas. A Hitelnek minden-
képpen ára van. hiteldij mutató sze-
rint. més, akkor is. ha a bankok na-
gyon kedvezö kondiciókat ajánlonak.
A Hitelfelvétel e."yetlen elönye. hogy
a rövidtávú Hzetési kötelezenségeket
legalább középtávúra konvertálja. A
pénz ára az akkori vizsgálatok szerint
nem érte meg ezt az elön>t, mivel jó
esély volt arra, hogy ezen többlet-
költségek felmerülése nélkül egyene-
sen a fedezetet használja fel az ön-
kormányzat. Sok munka árán, de je-
lentös többletbevétel lehetöségét te-
remtse meg.

A fon-áslehetöségek közüt tehát - mint re-
ális lehetöség - az önkormányzati ingat-
lan értékesítése mellett született döntés.
Vizsgált változatok:

2000 tavaszától öszéig: értékesités
egyben, vállalkozó felé, nem iakó-
céllal. (Elsösorban a Községvédö
Egyesület követelésére vizsgált vál-
tozat. Az egyik ilyen ajánlat az egye-
sület preferáltjáé volt). Becsült árbe-
vétel lehetöség 200-300 miilió Ft kö-
zött. Idöben is változott és az egyes

vállalkozói ajánlatokban eleve is kü-
lönbözött az ajánlott vételár e határok
között. Ebböl a bevételböl kellett vol-

na az önkormányzatnak megvalósi-
tani a külsö közmüveket. (Belsöt
minden esetben a vállalkozó vállalta
volna, mint munkát. Volt amelyik az
árajánlata fölött, voit, amelyik abból
tóritendöen.)

Enékesités lakóház-épitésre alkalmas
épitési telkekként. közmü nélkül,
Vállalkozó segítségével: Kondíciók
ajánlatonként eltéröek, de fö vona-
lakban: 300-350 millió Ft összes ár-

bevétel, ebböl 100-150 millió kp, a
többi idöben elhúzva, az értékesités

fúggvényében 2-3 évre. A 100-150
elég'az iskola és a szennyviztisztitó
önrészére, mint sürgetö feladatra.
Külső közmü (villany, viz, út, csa-
torna, stb. ) önkormányzati teher, bel-
söt a váltalkozó létesitette volna.
Közmü-nélküli és közmüves telek ér-

tékkülönbsége a vállalkozóé, de volt
olyan ajánlat is, amely egy magas kü-
szöb feletti hasznon már osztozást

ajánlott. Kb. 3 év múlva derült voina
ki. hosy mennvi inaradt. na.ii\sá. t;ren-
dileii 50-100 millió Ft. de évekre el-
osztva.

F. pitési telkek ertékesitése közinü
nelkiil. de in<;ailanfe|les/.tö vállalko-

zó nélkül, önkoriiian\zati bonyolitás-
ban. A közmíi nélküli lelkek egy ré-
szének énékesitése revén ki leheten

volna hozni az iskola és a szennyviz-

tisztító telep önrészét. Az utólagos -
de teljes - közmüvesités a papi föl-
deken (külsö-belsö.) önkormán\zati
közeli feladattá vált volna. de halasz-
tani lehetett votna valamennvire (fél.

maximum egy évre) ennek a konst-
rukciónak az eldöntését. finansziro-
zási modelljének véglegesitését.

Képviselötestület felelős dön-
tése: Szoros ütemtervvel, az

önkormányzat saját bonyolí-
tásban összközművet tétesít a

papi földeken. Ennek ígérv'é-
nyével megkezdi az értékesí-
tést, hog>' előteremtse az is-
kola és a szennvvíztisztitó ön-

részét. Ezt követöen csak ad-

dig folytatja az árverést,
amíg szükséges a külsö-belsö
összközművesítés fellépő fíze-
tési kötelezettsége miatt. Be-
fejezi a három beruházást, és
a többi összköxmüves telket

"banknak használja", soron
következő fcladatai önrész-

fínanszírozásához tartalékolt

fedezetül. Osszközmüves in-

gatlanban a legnag^'obb az
értéknövekmóny ax idö függ-
vényében. Mindenképp na-
g>'obb, mint a mindenkori
infláció alatti banki betétka-

mat. A feltétlenül szükscgcs-
nél több telket eladni - vag}
korábban eladni - és a kész-

pénzes bevételt bármi másba
befektetni kockázatnövelö és

mobilizálhatóság csökkentő.

Az önkormányzat azóta is iényegében
ezen testületi döntéshez tartja magát min-
den külsö énetlenség és támadás ellenére,
mert meggyözödött róla, hogy ez a he-
iyes.

Sok munkával jár, hogy a három beru-
házás fízetési ütemezése és a forrásterem-

tés idöben is összehangolt legven. A
szennyvíztisztitó és a papi foldek kiviieie-
zés müszaki iitemezcsét is össze kc'll lian-

yolni. (Eiuyidejíi engedélyezós. mcn ;i pa-
pi földek csatomáját n szenny\i/tis/. i]'ó
bövitós enííedélve clölt nem eir-;L'i-icl\\'-

xik. E^yicleJL'] használatbavclcl. ir. cri ;; p;i-
pi-földön lakás-has/nálatbavfiL']! iidi. liü
nem lehet enutídélve/iii. ainiü [IÍIK'S no-

velt. niüködö szennyvizkezelö kapacitás.)
A koncepció hálóterve teljesen határozott
idejíi (PERT). alig van néhány nap tar-
talék-idö az ütemterv ágakon. Ugyanak-
kor, mint majd alább látható lesz. a Kép-
v i selö ténykedése többszöri és snkhnna-
pos késedelmeket eredm.enye_z_e2yes ese-
mények bekövetkezésének^hat. ráltatásá-
val.

Ha egy beruházáshoz bármekkora állami

pénzt elnyer egy önkormányzat. akkor
önmagában emiatt közbeszerzési eljárásra
kötelezen. Ha nihcs benne állami pénz. de
34 millió Ft-ot értékben meghaladja
(évente változó küszöb) akkor csupán
emiatt is közbeszerzés köteles. Szank-

cionálják, ha azért bont részekre - egyben
is bonyolítható - beruházást az önkor-
mányzat, hogy megkerülje a közbeszer-
zési eljárást. Tehát: mind a három
beruházás közbeszerzés köteles!

4. A KÖZBESZERZÉSI
NYÍLT ELJÁRÁSOK,
ÜTEMEZÉS
(Meajegyzés: Ertesités az áltami céltámo-
gatások elnyeréséröl: 2000. július 17..
Önk. Közl.)

1. Iskolabővítés
Közbeszerzési pályázati kiirás meajele-
nés: aug. 30. (40 nap ajániatkészités.
bontás. kiértékelés, önkorm. döntés.
Eredményhirdetés: okt. 20.
Szerzödéskötés: nov. 2.

Szerzödéses véghatáridö. átadás: júl. 3 1
Kivitelezés kezdés: tervezett: nov. 2.

(Megjegyzés: fizikailag késleltetve a pa-
taklefedéssel. mert szükséges udvarbövi-

tési céllal, baleset-megelözési és való-
szinü statikai okkal. Az iskolaépités (old-
munka megkezdés után megvalósitása
már nehezített. Az elsö épületszint kivite-
lezése után müszakilag szinte kizárt, költ-
sége többszörös). Tényleges kezdés az
épületre: 2001. jan. vége.

2. Szennyvíztisztító bővítése:
Közbeszerzési pályázati kiírás mesjele-
nés: szept. 20. (40 nap ajánlatkészités.
bontás, kiértékelés, önkorm döntés).
Eredményhirdetés: nov. 3.
Tervezett szerződéskötés: nov. 23-25.

között.

Megjegyzés: 2 jogorvoslati kérelcni a
Közbeszerzési Döntöbizottsáü.lioz. emiatt

szerzödéskötés: febr. 8

Fíefejezési határidö a papi toldek össz-
kozinü befejLveséhez illesztve júl. 3 1. l. e-
zárt 3 hónapos próbaiiy.em iiláni átadás-
atvétel a papi toldck köznui has/.nalat-
bavütelhe/. iltcsztve: okt. 31-. szoros iiie-
nc/.cs-ci.'vezietes incllelt.



3. Papi földek összközmüvesí-
tése:

Generálkivitelezöi pályázati kiirás köz-
beszerzésben (Generáltervezö átlagosan 2
hónap késedeiemmel szállít, sok tervhiba.
hiány. Felmondás, új tervezök. elsösorban
külsö közmüvekre).
Kiírás megjelent: 2001. március 14. (40
nap ajánlatkészités, bontás, kiértékelés,
önkormányzati döntés).
Eredményhirdetés: május 3.
Szerzödéskötés: május 14.
Munkakezdés: május 14.
Kivitelezés várható befejezése:

már eladott telkekrejúnius vége (köt-
bérhán'tás)
többire legkésöbb:júiius vége

Hajut idö a kedvezötlen öszi idö előtt, ha
marad erö a késöbbiekben ismertetett ha-

dakozás után, akkor összel teljesen befe-
jeződhet a papi földek összközművesí-
tése, vagyis aszfaltozással, végleges térvi-
lágítással, stb. De en-e a kiírás szerinti ha-
táridö csak jövö nyáron kötelezi az ön-
kormányzatot, a pénzügyi lezárásra is
2002. dec. 31-e a határidö. Mindegyik
verzió elö van készítve. Még nincs dön-
tési helyezet, itt elágazik a döntési séma.

5. MARTON FERENC
KEPVISELÖ TÉNYKE-
DÉSE ISKOLAÜGYBEN.
Tét: 2, 5 millió Ft

Marton Ferenc kiterjedt levelezést foly-
tatott iskolabövités - közeiebbröl "patak-
lefedés" - ügyben. Beadványok jegyzö-
höz, Megyei Közigazgatási Hivatal ve-
zetöjéhez dr. Petrik János úrhoz. Köz-
beszerzések Tanácsa főtitkárához. Havasi

Tibor úrhoz. Titkárság Jogi Osztályhoz,
Belügyminisztérium Önkormányzati Gaz-
dasági Föosztály vezetöjéhez, Móré Lász-
ló úrhoz és tanácsosához, Menyhárt lldi-
kó asszonyhoz. A Közép-Duna-Völgyi
Vizügyi Igazgatóság igazgatójához, Ka-
bay Sándor úrhoz és Molnár Lászlóné
osztályvezetö asszonyhoz, Közép-Duna-
Völgyi Kömyezetvédelmi Felügyelőség-
hez Kónya úrhoz, majd Somlói Istvánné
asszonyhoz.

Törvényellenes testületi határozat, enge-
délynélküli épités, szabálytalan polgár-
mesten intézkedéssel alpolgármester
megbfzása a beruházások közbeszerzéses
lebonyolitására, minősitett többség he-
lyett egyszerü többségű szavazás. céltól
eltérö állami céltámosatási felhasználási
szándék, .. elöre nem látott köriilménv"
valótlansnya tárüv'akban és vádakkal fol\'t
a levclezés. f:xckei sorra kivédtiik. 'I'öbb-
nvire veletlenül ertesültünk a támadások-

ról, amikor pl. a Polgármesteri Hivatalhoz
érkezett tévedésböl a válasz, mert a kül-

dött levelek fejlécén a Hivatal, vagy a
kömyezetvédelmi bizottság szerepel. (A
választ egyébként a lakására kérte a
KÉPVISELÖ úr!)

A súlyosan felelötlen kömyezetvédelmi
vétség tárgyú támadásról ( 2000. dec. 19.)
nem tudtunk. Ebben a KEPVISELO
összehord hetet-havat, a 21 méteres me-
derszakasz 170 cm átmérójű vasbeton-
csöbe terelését összefiiggésbe hozza a
pince-vizekkel, mely problémának telje-
sen más az oka és sokkal eiőbb fennállt.
mint ahogy a pataklefedés gondolata egy-
általán felmerült.

A képviselö technikaja: tanács, állásfog-
lalás kérés, információ kérés a Hivatalok-
tól. Mert a KÉPVISELŐ "laikus!" Fele-
lös állásfoglalása kialakításához kér in-
formációt, állásfoglalást, stb. a Tisztelt
Hivataloktól, mint legilletékesebbektöl! A
"tájékozatlan" képviselö becsatol minden
iratot, testületi ülés elöterjesztést, összes
melléklettel, határozati javaslatot, a tes-
tületi ülésen elhangzott hozzászólásokat -
névvel - a tervező, az önkormányzat és a
generálkivitelező közötti levelezést, szin-
tén nevekkel. Becsatolt jogszabályi hivat-
kozásokat, a polgármesteri intézkedést
tartalmazó megbfzó levelet, stb. Az a tes-
tületi ülési elöterjesztés, amit beküldött a
Hatósághoz, említi. hogy az illetékes Ha-
tóság vezetö beosztású jelen volt szem-
lézője jóindulatúan me^jegyezte, hogy
nincs más mit tenni, meg kell épiteni a
pataklefedést és fennmaradási engedélyt
kémi. Ha nem jelenti fel senki az önkor-
mányzatot, akkor nem lesz nagyon magas
a bírság. Műszakilag pedig a maga ré-
széröl egyetért az akkor még csak terve-
zett megoldással.

Már azon a héten fel volt jelentve az ön-
kormányzat, a jóindulatú hatósági tiszt-
ségviselö komprominálásával együtt!
Ahhoz a Hatósághoz küldte be Marton a
beadványát, ahol az illetö vezető dolao-
zott! Már nincs ott!

A KEPVISELO célja: A mintegy 5 mil-
lió Ft bruttó pataklefedési költséget az
önkormányzatnak egyedül kelljen áll-
nia, nehogy az állami céltámogatásból
lehessen finanszírozni a felét! Annyival
is kevesebb maradjon az önkormány-
zatnak egyéb fontos, sürgős, hasznos
feladatokra!

Az iskola mindezek ellenére - vagy épp
ezért - határidő elött elkészült. átadás iú-
lius 2-án megkezdödött. Jelenleg apró lu-
bák javitása történik, a pénzügyi elszá-
molás zajlik, és a liasználatbavételi eljárás
bonyolódik. A/. egész nyár elöttünk all ar-

ra, hogy megszépült környezetben ünne-
pélyes tanévnyitón a gyerekek a birtokuk-
ba vegyék majd. A patak be van csövez-
ve, le van fedve azon a szakaszon. ahol
késöbb nem lenne hozzáférhetö. Az új
épületrész és a kerítésvonal között a pa-
taklefedés révén szép zöld fúvesített terü-
letük lesz - öszre - a tanulóknak és nem
omlásveszélyes, agyagos rézsű, sár és bo-
zót foglalja el azt a helyet.

A pataklefedés fennmaradási engedélye
július 3-án várhatóan mégis kijön a Ható-
ságtól, a Közép-Duna-VöIgyi Vizügyi
Igazgatóságtól, de ennek megszerzése
sokszoros munkávaljárt számunkra, Mar-
ton által adon valótlan információkon

alapuló, elutasitó szakhatósági vélemény
visszavonatását kellett hózzá elémi!
Az iskola-beruházásnál költséahatáron

belül maradtunk, és csak jövő év végén
kell a céltámogatás maraíiékáról véglege-
sen lemondanunk. Persze lehet elöbb is.
De nyugalmasabb időben érdemes lesz
még egyszer átgondolni.
Azon dolgozunk folyamatosan, hogy min-
den lehetséges forrást megszerezzünk és
megtartsunk. Sikerült megtakarítani 2
millió Ft-ot a papi-földek vízkontingens
diján, több, mint 3 millió Ft-ot a papi-
földek összközművesítés tervezésén. a be-

jelentett igényhez képest. Sok saját-mun-
kával megtakarítottuk azt az időt és pénzt.
amit ki kellett volna fízetni szakértö-

cégeknek, ha a beruházások közbeszer-
zési eljárásainak, megvalósításának bo-
nyolitását vállalkozókra bizzuk. \Jgyan_
akkor van egy KEPVISELÖ, alíTazon
aö[gozTk7tiögyán'TeTTéTné-megvohami már
elnyérf, felhasználható állarni pénzeket a
községtől.

6. SORON KÖVETKEZŐ
NAGY FELADATOK

Hogy a pataklefedés fennmaradási enge-
dély kiadást elösegithessük és a bírságot
mérsékeljuk, eikészült a "gombhoz a ka-
bát!" Hogy kétséget kizáróan bizonyit-
hassuk azt, hogy nem lesz ez a mindössze
21 méter hosszú most lefedett szakasz
szük keresztmetszet a később létesülö
rendszerben (170 cm-es átmérő!) Elké-
szinettük a Pilisborosjenö község teljes
belterületének felszíni-viz-rendezési elvi
engedélyezési terveit, (benyújtva május
3. ). melyre idén engedélyt várunk.

Amúgy is szükséges volt ez a terv, hiszen
elkeszült a községben az összes földalatti
közmü, a felszíni viz és az utak következ-

nek. Azert pár hónapig még nem volt ége-
töeii sürgös, liogy párhtizamosan ezzel is
t'oylalkozni kelljcn. A sür.íiössó.fet téiiyleií
a pataklefcdes indokolta. Elkósziilt a

Megvalósíthatósági Tanulmány is a teljes
koncepcióra, a község összes útjának, (ut-
cák, közök is) terheléstöl fúggö szerke-
zetű aszfaltburkolatára. mütárgyakkai,
költségbecsléssel, és a kivitelezési sor-
rend müszaki ütemezésével. Persze idö
vonatkozásban rugalmas tengellyel, mivel
a megvalósítás ütemezés elsösorban fi-
nanciális kérdés. Ezzel és az év végére
várt elvi engedéllyel sikerrel pályázni re-
mélünk márjövö évben, és belátható idön
belül indulhat ez a beruházás is. Tekint-
sék elözetes Meghívónak a fentieket, mert
a koraöszön egy tervismenetésre várjuk
az érdeklödöket. Ki lesz időben ptakátol-
va. Ismerjék meg ezt a gyönyörű tervet!

Dolgozunk már az iskolabővítés foly-
tatásán is, tervezési árajánlat, létesitési
engedély aktualizálás, fedezet teremtés...
Ezek megint nem látványos, hanem mun-
kaigényes elökészitö fázisok.

7. A KÉPVISELÖ TEVE-
KENYSÉGE SZENNYVÍZ-
TISZTÍTÓ ÁLLAMI CEL-
TÁMOGATÁS ÜGYBEN
(aktív OMS segítséggel). A TET
mintegy 70 MILLIÓ Ft, amit a község
2 év előké-szítő munkával 2000. július
17-én nyert el.

Kronológia:

1. Szennyviztisztító bövités közbeszer-
zési eljárás ajánlati kiirást nem tá-
madta meg senki - az OMS sem - hi-
szen ráillett a műszaki tartalom meg-
határozása a céltámosatott tartalom-

ra. Mértéke: 300-ról 600 m.Vnapra
bövit. Technológiája: biológiai elvü
(eleveniszapos, teljesoxidációs, stb. ).
Együttmüködni képes a meglévö te-
leppel - bövített egyetlen üzemként -
minden olyan ajánlat szerinti bövit-
mény, ami megfelel a kiirásnak. Az
OMS Hungária Kft is pátyázott.

Eredményhirdetés: nov. 3-án. OMS
nem nyert. Szerzödéskötési tárgyalá-
sok elkezdődtek a nyertessel nov. 17-
én. Nehéz tárgyalások, mert a meg-
lévö telep minél biztonságosabb re-
konstrukcióját is el akarta érni az ön-
kormányzat, az ajánlatban szereplö a
"bövitett üzemböl távozó összes viz

minöségére vállalt eredmény felelös-
ség" jegyében. Remélt szerzödéskö-
tés: nov. 20-25. között.

Megórkezett az énesités a Köxbe-
szerzési Döntöbizottságtól. nov. 21-
én. ho<i\ Jocorvoslati kerelemmel élt
az OMS. idei'jlenes intézkedéskciK

az eljárás felfúggesztését kérve.
Tárgyban keletkezett összes addigi
irat azonnali beküldését irta elö a
Közbeszerzési Döntöbizottság. 5 na-

pon belül "észrevételt lehet közölni"
irásban.

Másnap megérkezett a második érte-
sités. hogy Jogorvoslati kérelemmel
élt Marton Ferenc képviselö. fel-
függesztést kért és a nyertessel kö-
tendö szerzödéskötés mestiltását.
Iratbeküldés azonnal, észrevétel köz-
lés 5 napon belül.

Döntést kell hozni a Közbeszerzési

törvény (Kbt) szerint 15 napon belüi,
ha senki nem kér tárgyalást. Iratokat
haladéktatanul beküldtük. Eszrevételt
közöltünk irásban. "Tanulmány'
szi'nvonalon, mert nem akartunk tár-
gyalást, hogy mielöbb szerzödhes-
sünk. Mindent leirtunk.

Értesités. hogv "felek közül vaiaki
Tárgyalást kért". amely tárgyalás
dec. 11-én lesz. ez esetben döntés a

Kbt szerint 30 nap, ami egyszer
hosszabbitható. Nem tudjuk. hogy ki
kén tárgyalást, az önkormányzat biz-
tos, hogy nem. Tény, hogy még egy
kérelmet adott be Marton Ferenc a

Döntőbizottsághoz - nov. 29-én -
amiben sérelmezte, hogy Ot kihagyta
az önkormányzat a kiértékelö bizott-
ságból. Ez a Döntöbizottsási Határo-
zatból rekonstruálható, mely idézi a
beadvánvt.

OMS kezdeménvezését a vádak min-

den pontjában megalapozatlannak
minösítö Döntőbizottsági Határozat

. keltezett dec. 15-én, önkormányzat

megkapta dec. 20-án. A Határozat a
kiírást. az eljárást. a kiértékelést min-
den tekintetben törvényesnek, kor-
rektnek és elfogulatlannak minösitet-

te. Az Eredményt érvényesként meg-
erósítette. Az OMS-t utólag az eljá-
rásból kizárta. Feliebbezésnek helye
nincs, de a Döntöbizottság Határo-
zata ellen Birósá.choz lehet fordulni,
aminek a Határozatra nincs halasztó

hatálya.

Marton úr egyéni kérelmét sem azon
az alapon, hogy "Ot kihagyták az
értékelő bizonsásíból", sem a mar

OMS beadványban is elutasitott -
általa csak ismételt - vád alapján
nem tárgyalta érdemben a Döntöbi-
zottság - ahogy késöbb a Határozat-
ból megtudtuk. Közölte a képviselö-
vel. hoüv a Kbt szerinl O nem ii.iíyfél

az üs'i'bcn, merl ncm kiiró. iiein pá-
Ivázó. és ncm ei\éb olvan lcl. akinek

joiíos erdeket sérti a palyá/.nt ered-

inénye. (Marton úr nem ina bele a
megtámadásba, hogy sokáig dijbe-
szedöje az OMS-nek, lehet, hogy ak-
kor ügyfél lett volna?) Ezt a meg-
fellebbezhetetlen Határozatot dec.

28-án kapta meg - a Karácsony
miatt - az önkormányzat. Erdemben
jan. 10, után lehetett a felfúggesztett
tárgyalásokat folytatni. A szerzödést
a nyertessei febr. 8-án sikerült alá-
imi. Az utolsó két hét már a "még
több OMS telepi korrekció és a ha-
lasztott kezdés ellenére változatlan

véghatáridő" jegyében folytaton tár-
gyalásokkal telt. Jó szerződést kötöt-
tünk, csak sok idöt veszítettünk a

Döntöbizottsági támadások mian.

(A Közbeszerzési Döntöbizottsági anya-
gok a Polgármesteri Hivatalban betekint-
hetök)

Amíg mi a szennyvíztisztitó bövités
szerzödésen és az iskola kivitelezés

kezdésen dolgoztunk, az alatt Marton
úr sem tétlenkeden. Miután látta,

hogy a Közbeszerzési oldalról nincs
esélye az eljárás megsemmisitésének.
a céltámogatás megvonatásának. má-
sik úton indult el, márjan. 6-án!

Ekkor irta ez ügyben elsö levelét a
Belügyinisztérium Onkormányzati
Gazdasági Főosztályára. Ez a hely a
közigazgatás vonalán a legmagasabb,
melynek köze van az önkormányza-
tok gazdálkodásához, a kapott támo-
gatások rendeltetés-szerü felhaszná-
lásához. Fölötte-mellette szakmai

kérdésekben az engedélyezö hatóság
(a müszaki tartalom szerint esetünk-
ben a KOVIZIG) az illetékes. Jogi
törvényességi kérdésekben a Megyei
Közigazgatási Hivatal, a gazdálko-
dási, pénzfelhasználás szabályossági
stb. kérdésekben az Allami Számve-

vöszék. Hogy a képviselö logikája
elsö olvasásra is nyilvánvaló marad-
jon csak a fövonalba esö levelezést
ismertetjük az alábbiakban, a BM-
hez irottakat. Egy kivételt teszünk a
szakma szerint illetékes Engedélyezö
Hatósághoz írott levéllel, és válasz-
szal. Részben azért, mert ez egyszer-
re indult a BM-mel, másrészt, mert a
választ be is csatolta a második BM
levélhez a képviselö. (A többi levelet
most hagyjuk!)

Technikája:

A levelezést Pilisborosjenö közscg
Öiikormány-'ata. 2097 Pilisborosiciiö.
Fö út 16. Környez.ctvedelmi tíi-
zottság fejléccel. Környezetvédelnii
bi/.ottsáa Efnökc aláirással kiildic. de
a válaszokat Tcmplom u. 12. lakcim-



re kérte a Képviselö úr! Lakástelefon
és fax közlésével. Sem a kimenöböl,
sem az érkezöböl nem kapott az ön-
kormányzat. Június 15-i felszólitásra
sem adta át Marton úr. A jún. 15-i
rendkivüli képviselö-testületi ülésen
Galambos Ferenc és Füzes Gyula
képviselök, kömyezetvédelmi bizon-
sági tagok, elhatárolták magukat az
elnök akcióitól, nem volt tudomásuk
róla. Nem voltak olyan bizottsági
ülések, melyek ilyen témáról tár-
gyaltak, vagy az Etnököt ezen lépé-
sekre felhatalmazták, vagy felkénék
volna.

A Képviselö úr nem "feljelentett,
vagy vizsgálatot kén", hiszen vizs-
gálatban akár az igazság is kiderül-
hetne idö elön, hanem, ahogy ez Ná-
la jól bevált módszer, "felelös képvi-
selői álláspontja kialakitásához" kér-
te a legilletékesebbek, ez esetben az
önkormányzatok gazdasági müködé-
sét felügyelö Belügyminisztérium
pótolhatatlan "segítségét, irásos állás-
foglalását!". Hiszen ö csak egy "lai-
kus", választott képviselő! Aki
egyébként a törvényeket, rendelete-
ket a szószerintiségig beidézi a "kér-
désben", teljesen szakszerünek fei-
tüntetett hivatkozásokkal. Olyan
"UGYE" tipusú kérdéseket tesz fet,
hogy nehéz rájuk mást válaszolni,
mint amit leírva látni akar a kérdező.
Minden tárgyban keletkezett fontos
korábbi iratot mellékel az alultajéko-
zott Képviselö úr, mint pl: létesitési
engedély, Hatósági levetezés, Jegy-
zökönyv a nyertes ajánlatból. Bár-
mihez hozzáfér a Hivatal irattárában,
s másolhat is, amit akar.

Az alábbiakban sem a segélykérö,
sem a pótolhatatlan megadott segit-
séget hálásan köszönö fordulatokat,
sem a jogi csürés-csavarást nem
idézzük, mindegyik levélnek a fele
ebből áll. Közérthetöen, magyarul
irjuk, hogy mi a kérdések lényege, és
mik a ténylegesen kapon válaszok. A
levelek mindegyike a hivatkozott dá-
tum alapján, a feladó és a címzett is-
meretében a Polgármesteri Hivatal-
ban mostantól bárki számára bete-

kinthetö! (Fentiek miatt nincsenek
iktatva!) Eddig sem titkosak, hanem
a Képviselö által "titkoltak" voltak e
levelek. Bizonyos, hogy sokkal több
cimzen van, több levél van e tárgy-
ban is "szerteírva" a Hivatalokhoz,

most csak az eredményes akciót is-
mertetjük

Ennek a végén megirhatta a képviselö azt
a diadalmas beadványát, amiben számot
aclott eddiüi le(ina<ivobb sikeréröl:

MEGVONJAK A KOZSEGTOL A
2000 júl. 17-én ELNYERT 70 MILLIO
Ft-os ALLAMI CELTAMOGATAST!
FELELOS A JEGYZO! Beadvány kelte
2001. május 23. (dátumnak isjelentösége
lesz az alábbiakban)

Kronológia:

Elsö levél BM-hez: Kelt 2001. jan. 6,
válaszkeltjan. 18. Kérdések sorban:

1. Ha a nyertes ajánlat 'átalányára lénye-
gesen kevesebb, mint a céltámogatási
kérelemben szereplö becsült beruhá-
zási költség , akkor a különbség ugye
nem jár? A különbségröl már a szer-
ződéskötéskor le kell mondani?

Válasz: a tervezen befejezést követő
év dec. 31-éig kell elszámolni, az ad-
dig fel nem használt céltámogatásról
le kell mondani.

2. A "megtakarítás" felhasználható e az
eredeti támogatott tartalomban nem
szerepelt feladatra? Mégoly szük-
séges is? ( pataktefedési 2, 5 millió itt
is megtámadva!) Válasz: Fentivel
már megadva.

3. Ha módosítani kell a vízjogi létesitési
engedélyt akkor is felhasználhatja az
önkormányzat a céltámogatást? Vá-
lasz: Nem. Me^jegyzés: Már 2000
vége óta a képviselö kezében van a
Közbeszerzési Döntöbizottsági Hatá-
rozat. Az engedélyezési tervben rész-
letesen specifíkálni kell a berendezé-
seket, eszközöket, gyártókat. stb., a
közbeszerzési törvény pedig tiltja a
márka, cég, védjegy megnevezést az
esélyegyenlőségjegyében, ami ennek
a törvénynek a lényege. Igy a tör-
vényböl következik, hogy új létesítési
engedélyezés szükséges, az esetekje-
lentös részében, de erról intézkedett a

kiírás is. (A BM-hez irott levél azon-
ban nem említi a képviselő Döntőbi-
zottsági akcióit!) Az OMS egyébként
két helyen is jelenleg nyertesként ki-
vitelez az országban, ahol ugyanúgy
nyert, mint Pilisborosjenön az Inno-
terv Rt. Vagyis nem az általa benyúj-
tott érvényes létesitési engedélyezett
tervvel nyerték a céltámogatást, de az
OMS ajánlata a kiírásnak megfelelt
és nyen.

4. Milyen dokumentumok ketlenek.
hogy mind a fentiek ellenére "bizton-
ságos állami céltámogatás" valósul-
hasson meg? Vagyis magyarul: Hova
írjon még a KEPVISELO. egy esetle-
ges önkormányzati levél elött, hogy
biztos lehessen a megvonásban? Erre
a kérdésre irásban nem kapott választ
a képviselö a BM-töl!

Levél a KOVIZlG-hez, szintén jan.
6. Válasz: jan. 22. (de csak május 6-
án küldi majd be a BM-hez!)

Kérdés lényege: kell létesítési engedélyt
módositani? Válasz: Kell. Kérdés: Akkor

meg kell vonni a céltámogatást? Válasz:
igen. Kérdés: Hogyan adhatott a Hatóság
Jegyzökönyvben Nyilatkozatot a késöbbi
nyertes ajánlatot tevönek, hogy megis-
merve az ajánlatra előkészített tartalmat,
kinyilvánítja szándékát, nyerése esetén
módosítani fogja a létesítési engedélyt!?
A válaszlevélben a Jegyzökönyvet, me-
lyet a nyertes az ajánlatához becsatolt,
degradálta a Hatóság "egy beszélgetéssé",
amiben nem az volt a fö téma, hogy gyor-
san fog engedélyezni, mert jobb, olcsóbb
megoldást ismert meg. Hanem e levél
szerint az volt a beszélgetés lényege,
hogy "felhívta a figyelmet, hogy elveszt-
heti az önkormányzat az állami céltámo-
gatást". Erröl a Jegyzökönyvben egyéb-
ként egy szó sincs. Kérdezni tudni kell!
Ezt a Választ már be lehet csatolni a kö-
vetkezö levélhez a BM felé. De ennek

még nincs itt az ideje!

Most - február 11-én - annak van itt

az ideje, hogy i'r a KEPVISELO egy
beadványt ajegyzőhöz, kb. 600-700
közötti sorszámút ebben a ciklusban.

Ugyis mindenki a forrásteremtéssel
van elfoglalva, a papi földek is az al-
polgármester feladatává váltak - egy
hete, - gözerövel készül az ütemterv,
a papi földek közbeszerzési doku-
mentációja, késnek a müszaki tervek,
az engedélybeszerzések. Több oldal-
ról támadva van az alpolgármestert
megbizó polgármesteri intézkedés
jogszerüsége, (Marton, jogi bizottság,
Megyei Közig. Hiv-hoz, testülethez,
stb. ) a község tele van röplapozva
ezerféle csúsztatással. Senki nem fog

foglalkozni a beadvánnyai, amiben
fígyelmezteti a képviselö a jegyzöt,
hogy veszélyben a céltámogatás a
BM-től "kapott" tájékoztatás alapján.
A beadás csak arra kellett, hogy ké-
söbb majd lehessen mondani, hogy
már febr. 11-én figyelmeztettem a
veszélyre.

Második levél a BM-hez: május 6.,
érkeztetve a Belügyminisztériumban
majus 14. Válasz: május 16.!
Kérdések:

1 Az ilyen törvény, olyan paragrafus
szerint, az etnyert céltámogatás fel-
használását 1 éven belül mes kell
kezdeni. Ha nem, akkor elveszik'?

Válasz: helyes a hivatkozás. Ha nem
kezdik meg 1 éven belül a céltáino-
gatás felhasználását, akkor elveszitik.
(Akkor már csak pár liótig kell az en-

gedélyeztetést hátráltatni felváltva az
OMS-sel, utána kijöhet, jogeröre
emelkedés elött megtámadjuk, tár-
gyalás, levelezés... nem lehet kezde-
ni a kivitelezést. Hátráltatjuk a mun-
katerület átadást, feltételeket támasz-
tunk, dokumentációt kérünk be... a
többes szám mindig az OMS-t
jelenti. Már csak 10 hetet kell kibek-
ketni, mi az az eddigi több, mint 6
hónaphoz képest?).

2. Van e mód - tekintettel a Hatósági
eljárások idöigényes voltára, hogy a
céltámogatás felhasználásának meg-
kezdési határideje módosításra kerül-
jön? Válasz: Id. mint fent: nincs.

3. Milyen helyekröl lehet beszerezni
dokumentumokat egy ilyen halasztó
kérelemhez? (Hogy oda is írjon, ha-
ladéktalanul, s men a januári levél-
ben erre a kérdésre nem kapott vá-
lászt) Válasz: Ld. fent, nincs mód ha-
lasztásra, tehát nincs ilyen hely!

4. Megköthetö e kivitelezöi szerzödés
60 napon túl az eredményhirdetéshez
képest? Válasz: nem

5. Megköthetö-e kivitelezésre vonatko-
zó szerzödés a kivitelezés tárgyát ké-
pező tartalom létesítésére vonatkozó
engedélyezen terv hiányában? Vá-
lasz: nem.

Úgy tünhet, hogy a nyertessel kötön szer-
zödés mindenképp érvénytelen! Ha van
rajta sapka azért, ha nincs, akkor azért.
Akkor pedig elölröi kell kezdeni a pá-
lyáztatást, és szóba sem jöhet az 1 éven
belüli céltámogatás felhasználás kezdés,
hiszen egy ilyen folyamat minimálisan 3
hónap. Már a kivitelezés tervezen befeje-
zéséig sincs összesen annyi! A céltámo-
gatás felhasználás megengedett megkez-
déséig a BM választól számítva már csak
2 hónap és egy nap van! (Ezért kellett a
második "rohammal" januártól májusig
vámi!)

A közeli siker felen érzett örömében a
Képviselö úr már hibázott! Az általa és
OMS által provokált közbeszerzési eljárás
felfúggesztés időtartama hozzáadódik a
törvény szerinti 60 naphoz. Ki is értesi-
tenük írásban a Pályázókat erröl, ahogy
kell. Az OMS-t is. Csak akkor már mással

voltak elfoglalva. Igy böven a hosszab-
bitott határidön belül kötöttünk szerzödést

a Vállalkozóval. A szerzödés pedig nem
Generálkivitelezésre. hanem Fövállalko-
zásra vonatkozik, ami tervezéssel kezdö-
dik. tehát nem lehet engedélyezett terv lé-
te az elöfeltétele. Erröl a Közbeszerzési

Döntöbizottsá.E; dec. 28-án kijött Határo-
zata. mint törvenvi következményröl szól.

amit a kiirás is tanalmaz. és magától ér-
tetödö!

Szakit e hetekben idöt a KEPVISELO,
hogy néhány apró panaszt tegyen. Pl. fel-
jelenti az önkormányzatot, az alpolgár-
mestert, hogy 20 tonna veszélyes hulla-
dékot rakatott le az óvoda fala mellett.

(Tudja az Oivasó, hogy ne nyakig sárosan
üljenek be a kicsik az anyukák kocsijába.)
A tört aszfalt meg kifejezetten és
köztudomásúlag arról hires, hogy oldja az
esöviz! A lényeg, hogy jegyzőkönyv le-
gyen, határozat, fellebbezés, bírság!
Vagy kelljen az egészet folyamatosan le-
aszfaltozni, és 1-2 év múlva feltömi, mert

akkor beépíil valamelyik fontos intéz-
ménnyel a Müvelödési Házzal szembeni
mai foghij. Akkor majd lehet megint röp-
lapozni. hogy kidobott pénz volt, herdálja
az önkormányzat a pónzt. De ezeket csak
unalomból csinálja a képviselő...)

Még örül egy hétig magában, (május 16-
23. ) hogy jól elintézte a céltámogatás
megvonását, aztán úgy dönt, hogy itt az
idö! Megirja a diadalmas beadványt. Ag-
gódik, hogy mi lesz, ha mégis a létesitési
engedély (holnap) kijön. és jogeróre
emelkedés elött hozzákezdenek a szenny-
víztisztitó bövités épitóséhez, válialva
akár a birságot is!? Eltelt a céltámogatás
elnyerésétöl több. mint 10 hónap, a vég-
határidő - még mindig változatlan - vál-
lalásától 4, 5 hónap. A megengedett
pénzfelhasználás kezdésig 6 hét, a vállalt
megvalósitási véghatáridöig összesen 9
hét maradt. Két húnap alatt megvalósitani
a 140 milliós beruházást, az sem gyerek-
játék, hát még, lia 15 napot várnak a jog-
erőre? Amit persze megtáinad majd az
OMS, és tárgyalást kér úgy két hét múl-
vára, mert akkor "fog majd ráérni".

^

A beadvány ezért két legyet akar ütni egy
csapásra. Közli, hogy a Belügyminiszté-
riumtól "kapott" áilásfoglalás szerint
most már bizonyosan le kelt mondania a
Pilisborosjenö önkormányzatnak a 2000.
évben elnyert 70 miiiió Ft-os állami cél-
támogatásról, de O ezt a veszélyt már feb-
ruárbanjelezte. Minden felelösség ajegy-
zöé! Biztos, ami biztos, közli,
hogy újra pályázni csak akkor
lehet, ha a "nem rendeltetés-
szerű felhasználást" nem kezdi

meg az önkormányzat. A kivite-
lezö ne nyissa meg az építési
naplót, ne történjen kifízetés!
Azt hiszi a KÉPVISELÖ, hogv
csak ö tudja, hogy ha a céltámo-
gatás felhas/. nálása nem kczdö-
dik meg cgy cvcn bclül, akkor
ezen okból is elvcsxik. Tudja,
hogy' az ezévc.s pályáxati beadasi

határidö már lejárt. Több ol-
dalról be akarja biztosítani,
hogy SEMMIKEPP ne jusson
hozzá ez az önkormányzat az el-
nyert 70 millió állami céltámo-
gatáshoz! (Ez a negyedik mód!)

A jegyzöhöz cimezi a KEPVISELO a be-
adványt, aki április 26. óta tanulmányi
szabadságon vanjún. 18-ig. Visszajön, on
találja kismillió másik Marton beadvány
társaságában ezt is, mire felocsúdik min-
denhez késö. Az OTP-hez elöször az ön-
részt kell utalni és az akkor fordul az OTP

az állami költségvetéshez. Fizetési határ-
idő 45 nap, tehát 2001. július 17. elött
nem lesz kifízeten számla. Ez a cél.

Es másnap - érdekes? - valóban kijön a
vízjogi létesítési engedély a szennyviz-
tisztító bövitésre. (maj. 24. ) Még aznap
közli irásban az OMS, hogy küldjük meg
Neki az engedélyt (egyébként hivatalból
megkapta a Hatóságtól) és hogy tudomá-
sárajutott (1, 5 órával a Borosjenön ineg-
kezdett földmunka után indult a fax

Tatáról, az OMS igazgatójától), hogyjog-
eröre emelkedés elött megkezdték a kivi-
telezést, ami így engedély nélküli épités-
nek minősül. Ilyen körülmények között az
OMS nem felel a tisztíton szennyviz mi-
nöségeért.

A légbefúvó megtudta, hogy a papír nem
jogerös, és nem fú be oxigént. Az elek-
tromos szekrény is megtudta és 1 óra alatt
kinött belöle a gyom. A csatomarendszer
átemelöiben életveszélyt okozó hibák ke-
letkeztek, mert megtudták, hogy nincs át-
adva az OMS-nek a nyertes ajánlattevö
müszaki dokumentációja. A feladószi-
vattyúk szivóterében másfél óra alatt
többhónapos trutyi rakódott le. A zsirfogó
nem fog zsirt, a homokfogó nem fog ho-
mokot, így nem tud az OMS
"normálisan" szennyvizet tisztitani! Meg
is küldi ezen levelét a Hatóságoknak, ne
öt birságolják, hanem a polgármestert és a
jegyzöt, mert ök tehetnek róla, hogy a
tisztitott viz bűzösebb, mint a belépö
nyers!

A hangnemböl érezheti a Kedves Olvasó,
hogy milyen választ kapott az OMS ügy-
vezetö igazgatója a polgármestertöl! Ezt
a levelet a polgármester tényieg elküldte a
Hatóságoknak. Valamennyi illetékesnek,
melyek sorozatosan és régóta bírságolják
az OMS-t. Azonnali összehangolt és tel-
jeskörü ellenörzést kért a telepen. Mert az
OMS egy CEG. egy Kft. aminek ügyve-
zetö igazgatója van és levélpapirja. ami
sokat elbir. és nem euy technológia. ami-
nek müszaki leirása van (eleveniszapos.

teljes oxiclációs, stb. ). Es persze van a/
OMS-nek még cgy Képviselöje is a bo-



rosjenöi testületben. Mert, hogy Marton
úr nem a község és a választók, hanem az
OMS és a saját érdekeit szolgálja ez alig-
ha kétséges a fentiek szerint.!

8. A KÉPVISELÖ DOMI-
N01

Még nincs vége! Marton nem éri be ̂ O
j7uliiós,.szandekos károkozással. Ez csak
az elsö dominó, amit megpöccintett, és
borul az egész pénzügyi konstrukció.
Akinek volt eddig türelme végigolvasni,
megérdemli, hogy belelásson a majdnem
tökéletes koncepcióba, a csapda teljes há-
lójába. Ime:

Vagy azért, mert céltól eltéró rendeltetés-
re akarták használni, vagy azért, mert
nem kezdték meg idóben a céltámogatás
felhasználását, vagy azén, mert nem ér-
vényes a szerzödés, (ez önmagában is két
különbözö okból) elölröl kell kezdeni
mindent, és akkor sincs eséty állami pénz-
re. Ezt már elintézettnek tekinti Marton.

Teljesen saját forrásból kellene meg-
valósítani a szennyvíztisztító bőví-
tést, ez 70 millió Ft önkormányzati
többtetkiadás. Mive! esélytelen volna
a 2001. július végi készre-jelentés és
októberi próbaüzem lezárás a szenny-
viztisztítónát, igy tehát a papi földe-
ken nem lenne idén októberi csator-
narendszer használatbavétel. 1 évet
mindenképpen sikerült a befejezést
halasztani. A szennyvíztisztitó-bövi-
tés közbeszerzés-köteles akkor is, ha
teljesen saját forrásból létesül, az
értékhatár miatt. Az eddigi nyertes -
köszöni szépen - az ezéves kálvária
után nem valószinü. hogy újra pá-
lyázna. Mindenki más legalább 20
millióval eleve drágább lenne. Az el-
járás év végére bonyolódhatna le. A
megvalósításnak ez esetben nincs re-
alitása jövö nyár vége elön, utána
próbaüzem: bövítményre 3 hónap,
régi telepre 6 hónap.... Mikor volna
átadás tehát? Ekkor lehet majd hasz-
nálatba venni a papi földek csator-
náját... Addig ki ketlene fizetni leg-
alább 60-70 milliót kötbérre az ed-
digi vevöknek. (2000. évi vevöknek
2001. jún-tól, az ezéveseknek 2001.
októbertöl telkenként és naponta
10 000 Ft!). A hatóság egy sor több-
let feladatot irt elö a nyertesnek, amit
ki kell viteleznie a gyakoriatilag
tizemképtelen OMS telep rekonstruk-
ciójaként, luggetlenül attól, hogy vat-
lalta a szef'zödésben. vaay nem° Ez
lovábbi többleiköltseü. mondjuk 20
niillio Ft. Lzeddiii 170 180 millió l-'t

löbbletkiadás.

A többlet fedezetigény elöteremtése
kb. 10-12 db papi teleknek az igazi
értéknövekmény bekövetkezte elötti
értékesítését követelné. Holott az ár-
verések le vannak állítva, mert min-

den szükséges fedezet rendelkezésre
áll. a többi telek már "bank". Ez kb.
további 25-30 miliió veszteség a kal-
kulált nyereségböl. Ez eddig össze-
sen 190-210 millió Ft effektiv ki-
adás és elmaradt bevétel.
Hiresztelni lehetne, hogy az önkor-
mányzat "hazudott", ha azt mondta,
hogy minden - ma már - foiyamat-
ban lévö beruházás befejezése után
mintegy 380-400 milliónyi értékü
mobilizálható összközmüves telekkel

fog rendelkezni a papi földeken.
Maximum a fele marad! Marton úr

ezt is elintézte.

Ha sikerült volna a csatomatársulati
zárótaggyülést még a napirend elfo-
gadása elött szétverni, amire igazán
meg is volt az esély, akkor elérte vol-
na, hogy az állami alapokkal és a csa-
tomaépítési céltámogatássat mégse
legyen érvényes az önkormányzati
végelszámolás.

Nem is tudják - vagy legalábbis nem
mindannyian tudják -, hogy mihez
asszisztáltak május 31-én a társulati
zárótaggyűtésen a helyi demokrácia
szószólói. Persze azt azért megérthet-
ték volna - mert többször világosan
elhangzott -, hogy 1999. okt. 9. óta a
taggyűlésnek nincs hatásköre.
Egyetlen, erre az alkalomra visszaka-
pott joga, hogy az elszámoló bizott-
ság által befejezett elszámolás után.
az auditált és az ellenörzö bizottság

által elfogadásra elöterjesztett záró-
mérleget elfogadja és a Társulat fel-
oszlását kimondja. Ellene szavazni
lehet, tartózkodni is lehet, de olyan
még nem volt a történelemben, hogy
auditált mérleg helyben, egy vitában
módosuljon. A Meghívó kézhezvéte-
létöl a gyűlésig eltelt két hétben senki
nem kérdezett semmit, nem akart be-

tekinteni mérlegbe, eredmény-kimu-
tatásba, könyvvizsgálói jelentésbe.
Törvény nem írja elö - egyébként fí-
zikailag is képtelenség - hogy mint-
egy 1300 példányban küldje ki az el-
számoló bizottság a tagoknak az egy-
szerüsitett éves beszámolókat, mérle-
get, eredmény-kimutatást, kiegészi'tö
mellékletet, könyvvizsgálói jelentést.
A taggyülés a megszüntetö határozat
után fórummá alakult. Helyben ren-
delkezésre álltak a szakemberek és a
leköszönt ellenörzö és elszámoló bi-

zottság taajai. hogy bármilyeii kér-
désre választ adjanak. Ott voltak az
összes számitási anyagok cs beszá-

molók 5 példányban, betekintésre.
De érdemi kérdés nem volt. Már nem

voltak kiváncsiak az addigi nagyhan-
gúak. Lehet, hogy addig sem az in-
formáció-éhség vezérelte Oket?

Erdekes adalék: a Hirmondó utolsó
számában megjelent egy irás Takáts
Zolíán tollából a zárótaggyülésröl.
Sok csúsztatással és tárgyi tévedés-
sel, de ez most nem lényeges. Azt ir-
ja Takáts úr a harmadik hasáb tete-
jén, hogy azóta sem ismerkedhetett
meg a mérlegekkel. Azon túl, hogy
szinte tukmálták a zárótaggyűlésen a
rendelkezésre állt sokszorositott pél-
dányokat, a szakemberek szolgáiata-
it, Takáts úr személyesen volt szi-
ves - valóban szivességböl - önkezé-
ben felvinni a Polgármesteri Hivatal-
ba valamennyi év mérlegbeszámo-
lóját, az összefoglaló könyvvizsgálói
jelentést. Ez akkor történt, amikor a
zárótaggyülésról készült szószerinti
jegyzökönyvet másolásra elkérte.
Nem, hogy kérdése nem volt, de kife-
jezetten tiltakozott, hogy belenézzen
a beszámolókba, mérlegekbe, mond-

' ván, hogy az Ot nem érdekli, meg
; ideje sincs rá. Van tanú a mondatra!

Sok értelme nem lett volna, hogy
belenézzen, ha annyit ért hozzá, hogy
a végighallgatott - írásában "terje-
delmesnek" aposztrofált - két beszá-
moló után sem érti, hogy a mínusz 24
millió Ft-os eredmény egy társulati
mérlegben nem -hiányt", hanem áta-
dott vagyont jelent, ami azonos idö-
ben megjelenik egy másik - jelen
esetben az önkormányzati - mérleg-
ben pluszként. A Hirmondó ugyan-
azon számában (július) szószerint kö-
zölve van dr. Szabados Mihály úr-

nak, az ellenörző bizottság elnökének
beszámolója. Annál közérthetöbben
nem lehet elmagyarázni ezt az adatot,
ahogy Ö megtette. Kérjük a Tisztelt
Olvasókat, nézzenek utána!

A céltámogatott csatoma-beruházás
eredeti befejezési határideje 1997.
dec. 31. volt, így a 110 millió Ft-os
céltámogatással és a 2x40 millió Ft-
os két állami alappal 1998. dec. 31-
ig kellett volna elszámolni. a fel nem
használtról lemondani, stb. (E jog-
szabályokat Marton úr olyan szinten
ismeri, hogy a törvényi hivatkozásai
hibátlanok, és a kérdést csürni-csa-
varni is tudja, ha az a célja, hogy
megvonassa a szennyviztisztitó bö-
vités elnyert céltámogatását a falutól.
mert a pályázatot nem az OMS nyer-
te!) Minden érdek egyirányba nuita-
tott, hogy a Társulat befejezvén lela-
datát niielöbb s/. ün]ön meg. Egy ki-
véiellel: Marton t'-erenc érdeke iiem

ez volt. Lássuk mit ten annak érde-

kében, hogy a Társulat ne szünjön
meg?

Társulati elnökként nem azon dolgo-
zott, hogy a kütön törvénnyel erre
kötelezett önkormányzat határidön
belül elszámolhasson, a maradékról

^ lemondhasson. Azon dolgozon, hogy
elköltse az állami pénzeket, az önkor-

f\ mányzattól minél nagyobb önrészt
kicsikarjon, ha kell, ha nem! K.IVI-
TELEZÉS KESZREJELENTES
UTAN MASFEL EVVEL még a
"független jogi szakértő" véleménye
alapján "lejegyzett, de be nem fízeten
tökeként" 45 millió Ft-ot vetetett

mérlegbe. (Aki részt vett a csatoma-
társulati zárótaggyülésen, ráismer a
tételre, mind a két beszámoló rész-

letesen foglalkozott vele). Ennyivel
is kevesebb marad értelmes célokra

az önkormányzatnak.
1

S föként azzal foglalkozott, hogy
húzza az időt. Majd csak megunja az
állam, és nem szólit fel hatodszor is,

hanem az egészet, vagy jelentös ré-
szét visszafizetteti, mert nem, hogy
határidöre, hanem azt követö 2 év
múlva sincs elszámolva.

Mit tett tehát a Képviselő-Elnök?:
1997. dec. 31-én készrejelentett.

1998 júliusig a legküiönbözöbb
technikákkal akadályozta, hogy el-
kezdödjön a müszaki átadás-átvétel.
1998júniusban 1995-re visszamenö-
leges hatállyal bejegyezték a Társu-
latot. (A sokszor módositon Alapsza-
bállyal!) Igy tehát 1998 júliustól már
etkezdödhetett a müszaki átadás-át-

vétel.

1998. júliustól 1999. július 26-ig
"zajlott a műszaki átadás-átvétel"
Hallottak már ilyet? Több, mint 1
évig. Normális esetben ez néhány
óra, problémás esetekben néhány
nap! Ennek is kötetnyi irodalma van.

1999. júl. 26-tól okt. 9-ig eléne, hogy
nem választott a T-ársulat elszámoló

bizottságot. Törvénytelenüt? Termé-
szetesen. de a cél szentesiti az esz-
közt..

1999. okt. 9-re az ellenörzö bizottság
saját hatáskörben összehivta a Társu-
lati taggyülést, amely elszámoló bi-
zottságot választott. Képviselö úr
niegszünt Elnök is lenni. Tiszteletdii

már nem járt tovább. a csapata sem
kapott bért tovább a közösböl. Addig
a személyijellegű kiadások (bór. tisz-
teletdij, jutalom. közteher) évi 3-4

millió Ft volt. Es mée költsé.íítérités
IS.

Ezután már csak a "CEL" adott eröt a

"munkához". Nem adta át az anyago-
kat, csak csepegtetve adagolta a do-
kumentumokat, hogy a bizonság ne
tudjon dolgozni. (Etveszett egy ikta-
tókönyv is. úgyhogy azt reprodukálni
sem lehet, ami abban volt iktatva, en-

nél van, meg annál van a reklamált
dokumentum. Nála nincs, nem is fog-
ja átadni, átadja, de csak másolatban,
átadja, de csak lepecsételve, nem
nézheti meg nélküle senki, szerezzék
be a külsö partnertől az iratot, stb.
hangzottak a válaszok). Most már az
elszámoló bizottság felel a késedel-
mekért.

1999 végére kiderült, hogy az 1998-
as mérleget 91%-os hiba miatt eluta-
sította a könyvvizsgáló! (A késöbb
megsemmisített 1999. aug. 24-i kül-
döttgyülés előtt történt ez, csak nem
közölte az Elnök sem a küldött-gyü-
léssel, sem Cégbiróval, senkivel). Az
ellenőrzö bizottság elnöke nem is iát-
ta a mérleget, a könyvelö és könyv-
vizsgáló jelen sem volt a küldön-
gyülésen... Hol voltak akkor a 2001.
majus 31-i zárótaggyülés demokra-
tái? Egyáltalán hol voltak az Elnök-
Képviselö közel 4 éve alatt? Voltak
egyetlen mérleg-elfogadó gyülésen?
Nem valószínü, mert ilyenek nem
voltak tanva!

A Cégbirósághoz beküldött jegyzö-
könyv-kivonatok zöme hamisitvány.
Van küldöttgyülés, aminek a Meghi-
vójától az egyhangú elfogadó Határo-
zatáig minden hamisitvány. Van.
amelyiknek csak a meghatatmazó és/
vagyjelenléti ivei, ismét másiknak az
ivei valódiak, de a napirendje és a
Határozatai hamisitványok. A záró-
taggyülésen részletesen beszámolt az
elszámoló bizonság elnöke azokról a
bizonylatokról, melyek tanúsítják az
OMS és a Társulat, helyesebben an-
nak korábbi vezetése - elnöke - kö-
zöni összefonódásokat. A törvényte-
len Alapszabály-módositások révén a
Társulatnak szennyvíz kezelésre, és
más üzemeltetési feladatokra, felszini
viz eivezetö rendszerek létesitésére.

és felsorolhatatlan egyéb tevékenysé-
gekre volt már kiterjesztett tevékeny-
ségi köre. Ugy gondolta az elnök.
hogy hosszú évekre megteremtette a
Társulat létalapját. Természetes.
hogy minden erövel hátráltatta azokat
a lépéseket, metyek a Társulat meü-
szünéséliez vittek közelebb.

Az elözö óvekben elkövetett tömeiíes
hamisitások és lörvén\telensó--;ek

nem akadályozták a volt Elnököt, ma
is Képviselöt abban, hogy aláirjon
egy olyan levelet a zárótaggyűlés
után 3 héttel, 2001. jún. ]8-án.
Takáts Zoltán, Dér András és Kört-

vélyesi Tibor társaságában, ami a Zá-
rótaggyülés új, "szabályos" össze-
hivását követeli, a mérlegek, stb. elő-
zetes kiküldése mellett... Nem folv-
tatjuk a képtelenségeket. Manon ré-
széröl egyszerűen arcátlanság. Kört-
vélyesi részéröl érthető, hiszen O az
egyik volt küldött, akinek a megha-
tatmazásai között igen nagy számú
hamisitott aláirás van. O Martonna

együtt komprominálódik, ha minden
kiderül. A másik kettö? Alkalmi szö-
vetséges az önkormányzat lehetetlen-
né tételéhez. Nem gondolják, hogy
lesz ez még nagyon kényelmetlen
szövetség? Persze a Cégbírósághoz,
és ki tudja még hova is elmentek,
hogy muníciót gyüjtsenek a zárótag-
gyülés érvénytelenitéséhez, azóta bi-
zonnyal irtak leveleket is. Majd meg-
látjuk!

Az 1998-as mérleg újra elkészitése
elött vissza kellett nyúlni az 1997-es
mérlegre, 96-ra, onnan elöre 96-97-
98-99-2000. Közben az OMS letil-
tona a társulati számlát. (egy szabály-
talan számla alapján) nem volt az el-
számoló bizottságnak egy fillére sem,
pedig a már örökölt tanozás is több,
mint 1 millió Ft a könyvelö és
könyvvizsgáló felé... hogyan sürget-
ték volna Oket, amikor több éve tar-

tozott Nekik a Társulat? Irták az iga-
zolójelentéseket a Cégbiróságnak, az
állami alapok kezelöinek. stb., hogy
miért nem tudnak elszámolni.

Nem utolsó sorban az idöhú-

zás ahhoz is kellett, hogy a
csatorna kivitelezés fővállal-

kozói szerződése szerinti -

műszaki átadástól számított

1 éves - garancia lejárjon, az
OMS megússza a pert, a po-
csék - zömében nem javítha-
tó hibájú - csatorna-kivitele-
zés miatt. (Megint az OMS!)

A KÉPVISELÖ remélte,
hog\' nem fog sikerülni végel-
számolni az önkormányzat-

nak addig, amíg tart az álla-
mi költségvetés türelme!
Képviselö Ur! Igaz, hog} a7.
utolsó nap este, de sikerült.
Mintegy harmincan végig-
hallgatták a tagg^ülcscn a



beszámolókat. A szószenntí

jegyzőkönyv a Polgármesteri
Hivatalban megtekinthető.

Tanulságos. Marton meg sem szólalt.

Pedig, ha ez is bejött volna - és még nem
tettek le róla! - akkor annyi sem maradt
volna a papi földek árbevételéböl, hogy
azt az AFA+bírságot visszafízesse az ön-
kormányzat, ami azért hízott 14-ről 37
millióra, men az OMS nem takarodik már

el a telepról, hogy a pályázatnyenes
DMRV-nek átadja a helyét. Igy az ön-
kormányzat nem tudott AFA-körbe lépni
stb... De ezt a választ Onök már számta-
lanszor hallották, olvasták. Nem érdekes?

MegintazOMS!

Vannak, akik idöt-eröt nem kímélve dol-

goznak a községért, az elhatározott és reá-
lis célok megvalósításáért, láthatta az ol-
vasó a bevezetőben, hogy milyen szoros
ütemtervvel. Es van egy KEPVISELO.
aki szintén fáradhatatlanul dolgozik, hogy
lehetetlenné tegye a megvalósitást, vagy
ha nagy késésekkel és többlet költséggel
mégis megvalósul valami, akkor legalább
azt érje el, hogy a sok munka pénzügyi
eredménye "O" legyen! Ne maradjon sem-
mi forrás másra, bebizonyosodjon, hogy
"elkótyavetyélték" az önkormányzat va-
gyonát! Mert ez a testület, ez a polgár-
mester, ez az amatör vezetés, stb...

bezzeg...

Igy aztán a fejlesztési célok, a beruházá-
sok megvalósitása érdekében kifejtett te-
vékenység mellett 20 oldalas tanulmányo-
kat kell produkálni profi müszaki, jogi,
közgazdasági érvelésekkel, hogy a Kép-
viseiö úr legkülönbözöbb aknáit hatás-
talanítsuk a ''Föhivataloknál". Es erre so-

ha nincs elég idö, és nincs megfizethetó
szakértö, mert a bomba mindig időzített.
Jó, ha 1-2 nap van, esetenként csak órák
maradnak, állandó készültségben kell len-
ni a támadások háritására. Többnyire
nincs következö lépéslehetőség, mindig
hibátlannak, támadhatatlannak, meggyö-
zőnek kell lenniük ezeknek az anyagok-
nak, mindannyian tudjuk, hogy "felülírni'
korábbi információkat, véleményváltozást
elémi mindig nehéz. Méltatlan helyzetek
tömegét éltük meg a KEPVISELO akna-
munkája következményeként, sok időt ve-
szitettünk és sok pénzt!

Ettől az ember bizony ingerültté válik, s
aki kiabál, annak már alig lehet igaza. A
KEPVISELO UR mee, sem szólal, je.sív-
zetel. nem szavaz. nem kérdez. nem kö-

zöl. majd hazamegy és megirja újabb 5
beadványát. De nyugodt. inert a fö célt a
támogatás megvonását már "elintézte". a
dominót megpöccinteitc. A/ OMS "L'lcütí-

dett" lesz vele, az önkormányzatot lehe-
tetlen helyzetbe hozta, a falu pedig, mely-
nekKEPVISELO-je?.... Kit érdekel'7

Illetékes helyeken már azt is megtámadta
a Képviselö úr, hogy érvényes e még az
OMS helyett a végleges üzemeltetésjogát
pályázaton elnyert DMRV nyerése egyál-
talán, hiszen - tudomása szerint - 6 hó-
napon belül nem kötöttek vele szerzödést!
(Men az OMS nem hagyja el a telepet!)
Rosszul tudja Képvisető Ur! Igy ez a le-
vele csak az "összes müvekbe" kívánko-

zik, a "Marton válogaton művekben" nem
elég fajsúlyos! Hagyjuk! Arról is csak
egy mondatot, hogy az OMS napjai meg
vannak számlálva, és ha levonul vésre.

akkor következik a kártéritési per a csa-
tornarendszer kivitelezési hibái miatt.

Minden elö van készitve tavaly nyár óta.
De amíg a község összes szennyvizének a
tisztító telepre belépö gerincvezetékén lé-
vö (jelképesen) "egyetlen tolózár" ennek
az OMS-nek a kezében van?!... Erthetö

már miért nem pereltünk eddig?

9. A KÖZELJÖVÖ VIZIÓ-
JA, VÁLASZTÁSI ALTER-
NATÍVA:

Amíg a szennyvíztisztító bövítménye nem
készül el, nem fejezi be a próbaüzemét,
addig a telep nem fogad új fogyasztót.
Akinek lejárt a 4 éve a telekvételtöl, az
vagy emésztőt kell létesitsen (több-száz-
ezer Ft), vagy telekátirást kell fízetnie
(szintén több-százezer Ft), holott az illetö
az elvárható gondossággal járt el, befizet-
te az érdekeltségi egységre jutó taksát.
Attól fúgg mikori csatlakozással és mi-
lyen minöségben 80-226 ezer Ft-ot, akár
a beállása is megvan, (nem mindenkinek
van meg, aki befizetett). A rákötést is sa-
ját költségen kiviteleztette, de NEM
HASZNALHATJA, tehát nem kap lakha-
tási engedélyt... Elégedetlen lesz és dü-
hös. Ahogy a papi földek összes teiekve-
vöje is. Büdös lesz az egész faluban, kü-
lönösen a község Uröm felöli részén, és a
magas pontokon, tehát az újabb település-
részeken, ahol az új borosjenöiek laknak.
Duplázott csatomadij mellett elégtelen
szolgáltatás... a polgármester mondjon
le!...

"'Hogyan tudná az OMS ebböl a helyzet-
böl kirántani a falut?" Pl. elöfínansziroz-

ná a bövitést a saját-telep duplázásával,
gyorsan. A közbeszerzés megkerülése mi-
atti bírság kiszabásánál enyhitö körül-
meny lenne a sürgetö kényszer. Az OMS
létesítési engedélye méa érvényes, ilyen
birsáíira nem kell számitani. Es akkor
örökre itt marad az OMS cs megúss/a a

pert is. . Megfontolancló ajánlat. ha ez a/.

egyetlen kiút... Az állami céltámogatást
megvonják, idén már pályázni sem lehet.
utana sincs esély... Jövö összel egy év
büz után, elkótyavetyélt papi földek után.
... Ha Marton újra indul a polgármesteri
cimért, akár a választási programba is fel-
veheti: hogy "2 HONAP ALATT MEG-
OLDOM EZT AZ ÜGYET'... Hiszen
épp ennyit, két hónapot hagytak a szeren-
csétlen nyertesnek is Marton és az OMS
az ezéves megvalósitásra! Az OMS már
a próbaüzem alatt is befogadna új fo-
gyasztókat, Martonnak ez egy szavába
kerül. JOVORE! De ezzel még ráér a
Képviselö úr, hadd érjen a helyzet.

10. AZ AKTUÁLIS AK-
CIO ES AZ ALKALMI
SZÖVETSÉGESEK:

Most fontosabb dolga van, és ez sürgö-
sebb is. Arccal - illetve háttai - a Malom-
dülö felé! Mit ér el a Képviselö 70 millió
Ft megvonatásával, ha közben az önkor-
mányzat 700 milliót szerez?

Eszköztár: fél és negyed-információk.
Vagy "adja" ezeket a Képviselő, vagy
elég, hajelen van, amikor elhangoznak a
csúsztatások és hazugságok, és nem cá-
folja. Ezzel szentesíti. "Csak szólna, ha
nem úgy volna igaz valami, ahogy a Köz-
ségvédö egyesületi elnök tájékoztatja a
tagságot!? Hiszen O képviselö, mindenröl
informált, minden testületi Ulésen jelen
van. " Nem korrigál! Hallgat. Nem érdeke.
hogy valós információkjussanak el a tag-
sághoz.

Saját vizmű, szennyviztisztitó, gázátvevö,
szórakoztató és sport-létesitmények. or-
vosi rendetö. óvoda. öregek otthona, talán
panzió is... terek, utak, parkok, parkolók.
Ezek mellett egyenként 1500 m2-nél na-
gyobb telkeken épülö lakóházak, és min-
dez összesen 35 hektáron. Ez a Malom-

dülö, ahol MEGDUPLAZODIK a község
lakossága!

Nem baj, ha az aláírók fele nem tudja
mennyi az a 35 hektár, és ha tudja is, nem
gondolja át, hogy ez abszurdum. Még to-
ronyházakban, átlag 5 gyerekes csaiádok-
kal is képtelenség volna. Nem az aláirók-
nak kellene fejben szorozniuk, hanem
azoknak, akik megfogalmazzák a röpla-
pot, a népszavazási ivet, stb. Ok szoroz-
nak is. de nem zavarja őket. hogy a kér-
dés is hazugság. Nem az igazsás a lénye-
w az aláírásgyüjtésnek. Az sem baj. ha
szintén a több, mint a fele azt sem tutlja
inerre van a Malonidülö. s az aláirók ti-

zede sem járt még arra solia! Azt véü,kópp
kevesen sondol]ák vóííi",. houv akik ot-
tani ingntlant tognak vásárolni. nein tipi-

kusan beteg, öreg, illetve niunkanélküli
szociális ellátást igénylö lakossági réteg-
hez tartoznak. Drágák lesznek az onani
házak! Aki azt meg tudja vásárolni, nem
tartozhat ebbe a körbe. Ha mégis bajba
kerül, akkor az ingatlant értékesitve ki-
lábol és nem fog önkormányzati segélyért
folyamodni.
Ezzel szemben a iakosságszám-növek-
mény, - kb. 6-800 fö 5-7 éven belül -
nem jelentéktelen éves bevételt hoz az
önkormányzat költségvetésébe. (Az egy-
szeri ingatlanértéken túl, amit 6-700 mil-
lió Ft-ra iehet becsülni az ajánlott kon-
díciók mellett. ) Minden atáirót bíztatunk
arra, hogy kérdezze meg azt a borosje-
nöit, aki nálajárt aláirást gyűjteni, tudja e
mennyi egy átlagos potgárért kapott ál-
lami fejkvóta a községi költségvetésben?
Mennyi egy óvodás gyermek és egy isko-
iás után? Mennyi az átlagos személyi jö-
vedelem-adó-hányad, ami a községet illeti
és hányan fízetik ide a gépkocsiadót? A
Maiomdűlöből is Pilisborosjenö önkor-

mányzatához érkezne ez a folyamatos be-
vétel, anélkül. hogy érdemben kiadást je-
lentene ez a községrész a falunak.

Számolni nem az aláíró polgá-
rok, hanem a választott felelős

képviselők dolga. Nekik akkor is
felelni kell majd tudni, ha hol-
nap alakul egy másik civil szer-
vezet, amely az ellenkezőt tűzi a
zászlóra, és azt a mag^'arázatot
követeli majd, hogy micsoda fe-
lelőtlen testület, amely ilyen le-
hetöségtől fosztotta meg a köz-
séget!?

Még csak tanuljuk a demokráciát. De ah-
hoz - eddigi tudomásunk szerint - az
őszinteség, az olykor kegyetlen igazság
kimondása vezet, nem az etnyert bizalom
jegyében végzett megtévesztés. Kevés en-
nél nagyobb bün van: megalázni épp a tá-
mogatót! Egyénenként és összességük-
ben. Az aláírók csak azt hallják szajkózni,
hogy pár éven belül a Malomdülöben
megduplázódik Pilisborosjenö lakossága.
Az önkormányzatot a vállalkozók átverik,
rosszabb esetben megvették, s hogy in va-
lakik nagyon meg fognak gazdagodni.
Meg kell akadályozni! Az emberi irigység
határtalan, amelv kősziklára biztosabban

lehet épiteni, mint a "Péter'-re.

Mién nem kérdezi meg a Községvédö
egyesiiieti tagság tagtársukat, az elözö
képviselö-testület pénzügyi bizottság el-
nökét. ho^y miért nem az önkormányzat

tanalék-tökéjét fektette be a Malomdülö
akkori eladó szántófoldjeibe. amikor fíllé-
rekért lehetett venni? Tudla, hogyjó üzlet
a sajat penzét oda tektette be átnienetileíi.

szép liaszonnal el is adta már azokat a
területeket. Egyidejüleg az önkormányzat
pénzét zárolt bankszámlára tette, infláció
alatti kamatra.

Az önkormányzat nem fog addig végleges
Megállapodást kötni a Malomdülö ügy-
ben, míg minden garanciát el nem ért,
amit célul tüzön ki, s amig e! nem érte a
község egésze számára a legkedvezöbb
kondíciókat! Ha mindezt elérte, akkor pe-
dig megköti a Megállapodást.

Népszavazást! Nem ienne érvényes, mert
1100-nál több választónak kellene részt
vennie. Aki elmenne, annak a zöme azért

menne, hogy nemmel szavazzon a Ma-
lomdülőre. Meg lehetne majd ími a médi-
ának, hogy a testület nem veszi fígye-
lembe a népakaratot! Jó nagy média-balhé
lenne! (Ezt nem a hivataloknak irnák
meg, mert ők tudják, hogy csak érvényes
és eredményes népszavazás kötelezi a tes-
tületet). De még az sem igazán iényeges.
hogy lesz e népszavazás valóban, vagy
elpukkan a tufí, hogy még a "kérdés is
hazugság." Akkor mi a fontos? Hogy tel-
jen az idő! Hogy ne legyen elfogadott
ART. Addig PATT van... EZ A LE-
NYEG! Aztán jön az agglomerációs mo-
ratórium, utána a törvény... és követöleg
teljesen leszűkül a belterületbe-vonási le-
hetöség. Utána csak azok számára lesz
kiskapu, akiknek nagy a lobby-ereje... és
az nem Pilisborosjenö önkormányzata!

A KEPVISELO egyetlen érdeke, hogy
NE LEGYEN PÉNZE AZ ÖNKOR-
MANYZATNAK a Malomdűlöböl sem.
ne tudjon eredményeket felmutatni a cik-
lus végén ez a testüiet. ez a vezetés.

Az alkalmi szövetségeseké? Az sokszi-
nübb érdek. Van köztük. aki azt vallja.
hogy én már itt lakom, utánam már nejöj-
jön senki! Mások úgy gondolják, hogy két
lakópark X éven belül nem lesz a faluban,
s ők egy másik ugyanekkorát preferálnak.
A harmadik csoportnak nincs semmilyen
koncepciója, csak jól tudják, hogy kevés-
bé munkaigényes valami "ellen" közéleti
tevékenységet folytatni, mint "valamiért".
Es persze, mint minden sokaságban, eb-
ben is vannak a "hangadókat követök".
akik nem értik, vagy nem is érdekli őket.
hogy miröl van szó, csak az, hogy ki
mondja!

11. AZ ÖNKORMÁNY-
ZAT KOZEPTAVÜ KON-
CEPCIÖJA:

2001-ben a három me"kezdctt

beruházás határidön és péiizügyi
kereten belüli befejezése.

Középtávon; Papi földekböl marad
kb. 400 millió (jó esetben több, ezért
nem kell siettetni a további árverése-

ket) a Malom dűlöböl 600 millió CJó
esetben több, ezért nem szabad az al-

kut készpénzre váltani, hanem ingat-
lanban tartani, amig lehet. ) Ez kb. 1
milliárd Ft. Nagy munkával - de már
dolgozunk rajta - meg lehet duplázni
pályázatokkal, állami pénzekkel, és
akkor tényteg lesz összesen mintegy
2 milliárd forint.

Ebböl szinte minden sürgetö feladat meg-
oldható a községben 5-6 év alatt: az in-
tézmények fejlesztése (iskola továbbépi-
tése, új Poigármesteri Hivatat, vagy új
Müv. Ház, amin még sok vita lesz. orvosi
rendelö. óvodabővítés) önkormányzati
bérlakások. (orvos, pedagógus, rendör,
stb. ). a közvilágitás korszerüsitése, Bécsi
úti közlekedési csomópont, gyalogátkelők
gondja. válialkozói területfejlesztés, a
felszini vizrendezés, az utak, utcák aszfalt
burkolása. Sportlétesitményekre is ma-
rad, de ehhez már vállalkozó is kell, meg-
szépülhet a centrum....

Sok előkészítö munka, tervezés, elöter-
jesztések, viták, Határozatok kellenek
még, a jelenlegi és következö testületnek
döntenie kell majd sürgösség, fontosság,
tehát sorrendiségi kérdésekben. Ennek a
koncepciónak még csak rajzolódnak a
kontúrjai. Vizsgáljuk a szóbajöhetö finan-
szirozási modelleket, s biztos, hogy új le-
hetöségek is lesznekjövöre, két év múlva.

Tisztelt Olvasók, Kedves Borosjenöiek!
MuszáJ ezt ilyen ellenszélben. ilyen kons-
pirációs technikákkal. ilyen "harcban"?
Minden felettes szervnél lejáratva, min-
den lépésünk ellen eleve gyanút ébreszt-
ve? Nem lehetne megvitatás után elfogad-
va és segitö kömyezetben kevesebb erö-
feszités árán, hatékonyan, gyorsabban?

Mayer Róberl
Képviseiö

Pénzügyi bizottság elnöke

Zsilnyányi Attila
Képviselö

Müszaki bizottság elnöke

Küller János

Képviselö
Beruházásokért felelös alpolgármester



Közlemény

Erd Város Hivatásos Tüzoltósága felhívja az ara-
tásban résztvevö gazdák figyelmét 07. Országos Tüz-
védelmi Szabályzat 68. §. /I/ betaríására. Csak az
ezen paragrafusban foglaltaknak megfelelö gépek-
kel lehet az aratást elvégezni. GépST.emlét a tüzoltó-

ság szakembereinek jelenlétében célszerü megtaría-
ni, de annak megtaríását mindenképpen dokumen-
tálni kell.

Alább közöljük a törvény idevonatkozó részét.

Magyar Közlöny 1996/123. szám 7693

A mezögazdasági erö- és munkagépek

68.§
(1 ) A kalászos termény betakarítási, kazalozási,
szalma-összehúzási és bálázási munkáiban csak

az a tűzvédelmi követelményeknek megfelelő, leg-
alább egy 13A és 89B vizsgálati egységtüz oltására
alkalmas tüzoltó készülékkel is ellátott erö- és mun-

kagép, valamint egyéb jármű vehet részt, amelynek
tüzvédelmi felülvizsgálatát az üzemeltetö a betakarí-
tást megelözöen elvégezte, és ezt igazolja. Az igazo-
lás egy példányát az erö- és munkagépen el kell
helyezni.

(2) Az üzemelö erö- és munkagép kezelöje szükség
szerint, de legalább naponta egyszer köteles a kipu-
fogó-vezeték és szikratörö müszaki állapotát felül-
vizsgálni és a rárakódott éghetö anyagtól szükség
esetén megtisztitani.

(3) A tartalék üzem- és kenöanyagot az erö- és mun-
kagéptöl, a kazaltól és a gabonatáblától legalább 20

méter távolságra kell elhelyezni éghetö hulladéktól,
növényzettől mentes területen.

(4) Erö- és munkagépen, gépjánnüvön olyan karban-
tartás, javítás, amely nyílt láng használatával jár.
vagy üzemanyag elfolyásával járhat gabonatáblán,
szérün és a rostnövénytároló területén nem végez-
hető.

(5) Munkaszünet idejére az arató-, cséplögépet, az
erögépet és az egyéb munkagépet a lábon álló kalá-
szos tennénytől, a tarlótól, továbbá a kazaltól leg-
alább 15 méter távolságra kell elhelyezni, éghetö
hulladéktól, növényzettöl mentes területen. Ha a tar-
lótól ez a távolság nem biztosítható, akkor 3 méter
széles védőszántáson kívül kell az arató-, cséplő-,
erö- és az egyéb munkagépet elhelyezni.

(6) Az arató-, cséplőgépet hajlékony földelő-
vezetékkel, akkumulátorát pedig legalább nehezen
éghetö, villamosságot nem vezető anyagú védöbur-
kolattal kell ellátni.

(7) Az erő- és munkagépet, arató-, cséplögépet a
kezelö üzemeltetés közben nem hagyhatja el, egyéb
munkát nem végezhet.

69.§
(1) A szalmaösszehúzást és a kazalozást végzö erö-
gép az összehúzott szalmát és kazlat csak olyan tá-
volságra közelítheti meg, hogy az erőgép égéstermé-
ke, illetöleg annak elvezetö csöve gyújtási veszélyt
nejelentsen.

(2) A szalmaösszehúzásban és a kazalozásban részt-
vevö erögépet a ráhullott szalmától, szénától, stb.
rendszeresen meg kell tisztítani.

(3) Az összehúzott szalma alapterülete nem haladhat-
ja meg az 1000 m2-t."

Orvosklub

Pilisborosjenöi és ürömi
kollégákkal szeretnénk egy
kötetlen orvosklubot alakí-
tani.

Előzetes jelentkezés:
Dr. Sztanyik Lászlónál júli-
us 15. után, 350-248, vagy
sztanyik@axelero. hu

A

Boni szépségszalon
új szolgáltatásokat kínál
Hölgyeknek és Uraknak!

Kényeztesse magát és kérjen pedikűrt,
vagy manikűrt svédmasszázzsal,

vagy frissítö illóolajos talpmasszázst.
Ennyi Onnek isjár!

Hívja most Szegediné Sebesíyén Agnest
a 336-961-en vagy a

06-30-972-9182 mobilszámon és kérjen időpontot.
HÚZ/ÍOZ is megyek!

( A szalon Pilisborosjenön a Fö úl és a Templom u. sarkán íülálható)
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